
Zápis  

z veřejného shromáždění akademické obce UHK dne 17.2.2010 

__________________________________________________________ 

Veřejné shromáždění akademické obce UHK se konalo v místnosti J1 budovy FIM, 
Hradecká ul., ve 13,30 hod. Organizoval ho Akademický senát UHK. Program 
shromáždění připravený předsednictvem AS UHK sestával z následujících bodů: 
 
 
1) Zpráva o činnosti AS UHK za uplynulé období (za AS UHK doc. RNDr. 

Tatiana Gavalcová, CSc. ) 
 

2) Zpráva o stavu a činnosti UHK (doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor 
UHK) 

 
3) Dlouhodobý záměr činnosti UHK a jeho aktuální plnění (PaedDr. Monika 

Žumárová, Ph.D.) 
 

4) Návrh Etického kodexu UHK  
 

5) Informace delegátů UHK v Radě vysokých škol o činnostech v příslušných 
pracovních komisích RVŠ (Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D., FIM, doc. RNDr. Eva 
Milková, Ph.D., FIM, Mgr. Jiří Štěpán, Ph.D., FF, Mgr. Jan Sýkora, PdF, 
doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc., FIM, Bc. Ondřej Lébl, student FIM) 

 
6) Činnost Studentské komory AS UHK (Kateřina Francová) 

 
7) Diskuse 
 
 
Předsedkyně AS UHK, doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc., zahájila shromáždění, 
uvedla stručně jeho program a následně uvítala přítomné členy akademické obce 
včetně hostů – doc. RNDr. Josefa Hynka, MBA, Ph.D., rektora UHK, prof. RNDr. 
PhDr. Antonína Slabého, CSc., prorektora pro tvůrčí činnost a vnější vztahy, PaedDr. 
Moniku Žumárovou, Ph.D., prorektorku pro strategii a rozvoj, PhDr. Danu Musilovou, 
CSc. prorektorku pro vnitřní záležitosti a dále představitele vedení jednotlivých fakult 
a členy akademických senátů.  
 
Poté doc. Gavalcová postupovala podle bodů programu jednání. Uvedla, že 
na žádost hostů shromáždění bude pořadí bodů 2 a 3 zaměněné (nejprve vystoupí 
dr. Žumárová a poté doc. Hynek).  
 
1. Zpráva o činnosti AS UHK za uplynulé období 
Prezentaci připravenou předsednictvem AS UHK a shrnující aktivity akademického 
senátu za uplynulé období přednesla doc. Gavalcová. Zpráva podala nejdříve 
přehled o složení AS UHK od jeho ustanovení na začátku roku 2008 a pak 
se zabývala strukturovaně agendou činnosti AS UHK: projednání vnitřních předpisů 
univerzity a její částí, dalších dokumentů potřebných pro chod UHK, věnovala 



se akademickým aktivitám, popisovala zastoupení UHK v Radě vysokých škol, 
podala stručný přehled o vyjádření se AS UHK k některým dokumentům, podala 
informace o práci Legislativní a mandátové komise AS UHK a Ekonomické komise 
AS UHK, věnovala se způsobu práce v AS UHK. 
 
Nakonec paní předsedkyně pohovořila o záměrech aktivit AS UHK do budoucna 
a poděkovala za spolupráci vedení UHK i jednotlivým akademickým senátům fakult.  
 
2. Dlouhodobý záměr činnosti UHK a jeho aktuální plnění  
PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D. vystoupila s prezentací, ve které přiblížila priority 
UHK – rozvoj infrastruktury (např. výstavba objektů C a D, investice do zateplení 
některých budov), rozvoj struktury UHK (restrukturalizace studijních programů, rozvoj 
celoživotního vzdělávání, univerzity třetího věku, strukturace UHK), rozvoj 
mezinárodní dimenze akademického života (nové destinace mobilit a jejich nárůst), 
zvyšování úrovně IT a podpora zvyšování kompetencí pracovníků. 
 
3. Zpráva o stavu a činnosti UHK  
Doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK, nejprve poděkoval paní 
předsedkyni a celému akademickému senátu za jejich činnost a práci. Poté 
informoval přítomné o aktivitách souvisejících s přípravou výstavby dalších budov 
v kampusu, popsal aktuální stav strukturace PdF, seznámil přítomné s aktuálními 
změnami ve financování vysokých škol, které se negativně dotýkají celé UHK, 
a v závěru se věnoval neuspokojivému vědeckému výkonu všech součástí univerzity. 
 
4. Návrh Etického kodexu UHK  
Doc. Gavalcová prezentovala přítomným návrh Etického kodexu UHK; sestavení 
etického kodexu bylo jedním z úkolů uvedených v Dlouhodobém záměru AS UHK. 
Doc. Gavalcová představila členy a členky pracovní skupiny, která se etickému 
kodexu věnovala na základě pověření vedením UHK, fakultami a AS UHK (PhDr. 
D. Musilová, CSc., Mgr. J. Pavlíková, Mgr. M. Skýbová, Ph.D., FF, doc. RNDr. 
T. Gavalcová, CSc., Mgr. J. Kacetl, Ph.D., doc. PhDr. I. Semrádová, CSc., FIM, 
PhDr. P. Vacek, Ph.D., PdF, A. Vejsadová, studentka FIM) a podala stručnou 
informaci o struktuře etického kodexu. Etický kodex UHK si klade za cíl formulovat 
základní etické principy, návody na profesní chování jednotlivců i skupin 
v pedagogické a vědecko-výzkumné práci, pro postupy při zacházení s objektem 
výzkumu, k jednáním při vstupu do vzájemných vztahů i s potenciální možností 
konfliktů. Aspirací etického kodexu je poskytnout základní orientace pro volbu 
možného osobního jednání, pro identifikaci nepřípustného jednání, jako pomoc 
hledat a najít vhodné východisko v případné problémové situaci.  
 
UHK se tak připojuje k těm vysokým školám v České republice, které se rozhodly 
přijmout etický kodex jako výraz snahy naplňovat historickou roli univerzit jako 
symbolů vzdělanosti a kultury dané společnosti. 
 
AS UHK se bude etickým kodexem a jeho akceptací definitivně zabývat 
na následujícím pracovním zasedání (plánovaném na den 24. března 2010).  
 
 
 



5. Informace delegátů UHK v Radě vysokých škol o činnostech v příslušných 
pracovních komisích RVŠ 
Tento bod jednání vedl místopředseda AS UHK Ing. Karol Radocha, Ph.D. 
Na shromáždění vystoupili a krátce pohovořili o svých aktivitách v jednotlivých 
pracovních komisích Rady vysokých škol tito delegáti UHK v RVŠ: Mgr. Jaroslav 
Kacetl, Ph.D., doc. RNDr. Eva Milková, Ph.D., doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc. 
a Bc. Ondřej Lébl. 
 
6. Činnost Studentské komory AS UHK 
Kateřina Francová, místopředsedkyně za studentskou komoru AS UHK, pohovořila 
o aktivitách SK, ve svém projevu zdůraznila význam vytvoření celouniverzitně 
platného Studijního a zkušebního řádu UHK, který studenti považují za jeden 
z nejdůležitějších dokumentů, dále zlepšení podmínek pro relaxaci před budovou 
OSV, připomněla činnost Buddy systému či účast studentů na Dni otevřených dveří 
na UHK. 
 
7. Diskuse 
Diskusi vedl místopředseda AS UHK PhDr. Jan Mervart, Ph.D. Udělil slovo členům 
akademické obce UHK, kteří se zapojili do diskuse: Michal Čuřík (PdF) – k etickému 
kodexu, doc. RNDr. Eva Milková, Ph.D. (FIM) – k výuce, prof. RNDr. Peter 
Mikulecký, Ph.D. (FIM) – k publikační činnosti a jejímu hodnocení, Mgr. Jiří Štěpán, 
Ph.D. (FF) – k výzkumu, doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc. (PdF) – financování 
vysokých škol, doc. Ing. Vladimír Bureš, Ph.D. (FIM) – k hodnocení fakult, 
doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D. a doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
 
Tímto bodem byl program ukončen. V závěru doc. Gavalcová ohodnotila charakter 
jednání jako velice pracovní, uzavřela shromáždění a popřála všem mnoho úspěchů.  
 
 
 
 
                                                                          doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc. 
                                                                                                 předsedkyně AS UHK 
 
 
V Hradci Králové dne 17. 2. 2010 
Zapsala: Iveta Vondráčková   
 


